



NEWS FROM YOUR MUNICIPALITY

ALWAYS BE PRUDENT

MAY 2023

ISSUE NO. 101

COMMUNITY INFORMATION

RM OFFICE OPEN!

Masks are now optional. Taxes can be conveniently paid online at most financial institutions or you can come in and pay using debit, cheque or cash. Credit card payments can only be made online via plastiq.com Upcoming council meetings June 7 & 21, 2023

For upcoming events and activities please contact: St Laurent Recreation Director Tammy Hiebert sld.recdirector@mymts.net Text or call 204-739-3583 Please check St Laurent & District Recreation Commissions Facebook page or the Recreation bulletin board at the Welcome Centre for updates

RM Staff

Billie Jean Oliver, CAO

Lorna Hildebrandt, FT Assistant CAO

Paul Belair, PT Assistant CAO
Guy Dumont, EDO

Contact us:

Phone: 204-646-2259

Fax: 204-646-2705

Email: rmstlaur@mymts.net

Web: www.rmstlaurent.com

16 St. Laurent Veterans Memorial Rd
Box 220
St. Laurent, MB
R0C 2S0

DO YOU NEED BETTER INTERNET SERVICE?

DID YOU KNOW YOUR STARLINK EQUIPMENT COST MAY BE RECOVERED?

Did you know the Starlink program has been extended until November of 2023?

FOR DETAILS PLEASE CONTACT RM STARLINK ADMINISTRATOR AT 204-383-0200 OR EMAIL rmofstlaurent@gmail.com

or
PICK UP AN APPLICATION AT THE RM OFFICE.

Sandpiper Beach Association AGM June 3, 10:00 AM Parish Hall

The Rural Municipality of St. Laurent

INVITATION TO TENDER



Job: Supply, haul and spread – Traffic Gravel - various roads throughout RM

The R.M. of St. Laurent is inviting sealed tender for the following:

- supply, haul and spread of approximately 10,000 cubic yards of crushed traffic gravel to roads as needed in the R.M. of St. Laurent. Please no side-dump application of gravel to roads – belly dump only. The R.M. grader will level after application as needed.
- Price is to be based on cubic yard basis.
- Work to be completed by end of mid-July 2023 or sooner.

Further information may be obtained from: Chair of Public Works, Maurice Leclair at 431-343-0277, Public Works at 204-739-8163, or the R.M. Office at 204-646-2259; or by email to cao.rmstlaur@mymts.net

Please provide your quotes by Monday, May 29th @ 4:30 p.m. and mark your envelope "Tender – Gravel Supply/Haul". Tender will be awarded at the council meeting of June 7, 2023, at 10:00 a.m. The lowest or any tender may not necessarily be accepted.

Mail: R.M. of St. Laurent, Box 220, St. Laurent, MB R0C 2S0
Drop-off: 16 St. Laurent Veterans Memorial Road (inside the Rec Centre) Monday to Friday, between 8:30 a.m. and 4:30 p.m.

BY-LAW NEWS

RV'S

- New licensing by-law (Annual license to a maximum of 5 licenses (5 yrs) and 1 additional extension)
- RV's on vacant lots (other than the AG zone) requires a Conditional Use Permit.
- One time Conditional Use Permit \$275.00
- \$400/yr for the license fee

ZONING

- Apiaries – Contact WIPD for zone details
- Hobby Farms – 2 to 4 Acre lots = 1 Animal Unit and a Conditional Use Permit
- Cargo / Shipping containers can now be painted, where permitted

BY-LAW NEWS

REMINDER

Please be mindful regarding the level of noise exuding from your property, particularly in the early mornings, evenings and late nights. Noise nuisances are not permitted within the Rural Municipality of St. Laurent.

If you or someone you know is intending on hosting an event on your property, you may request an exception to our Unnecessary and Harmful Noise By-law. The application should include the date of the event, the anticipated timeframe of the event and the kinds of noises anticipated from the event. The application will be presented during the next scheduled Council Meeting at which time Council may approve the exception and set out the guidelines to follow.

The By-Law Enforcement Officer will be monitoring the Municipality during various evenings and weekends.

Summer Employment Opportunity Green Team Program

The St. Laurent Co-operative Recreation Centre and the St. Laurent & District Recreation Commission, in partnership with the R.M. of St. Laurent invite applications for a number of positions for summer employment with the Green Team program.

ELIGIBILITY CRITERIA:

The successful applicants must:

- Be between 15 and 29 years old
- Students 15 years of age must provide a valid Young Workers Readiness Certificate to be considered for employment. Visit <http://ywrc.safemanitoba.com/>
- Possess strong social skills for working with the public;
- Live in Manitoba, and
- Be legally entitled to work in Canada with a valid Social Insurance Number;
- A Criminal Record Check will also be required

Note: Applicants with a valid driver's license, and bilingual will be considered an asset.

Summary of Duties/Responsibilities:

- Maintenance duties including but not limited to : grass cutting, gardening, cleaning debris.
- Attending to clean up of ditches, roads, and public areas (including parks).
- Perform other duties as assigned.

Interested applicants can submit their resume, cover letter, and three references to the RM office in person, or by email, by mail, or fax.

Deadline to apply is **Friday, June 9, 2023 – 4:30 p.m.**

R.M. of St. Laurent
Box 220, St. Laurent, MB R0C 2S0
Ph: 204-646-2259 Fax: 204-646-2705
E: rmstlaur@mymts.net

The RM of St. Laurent would like to Welcome Billie Jean Oliver as the CAO. Billie Jean is no stranger to St. Laurent and is looking forward to working in the RM with new council and staff.



Elizabeth Denny and Marlene Comb showcasing the Community Connector project in St. Laurent

"The RM of St. Laurent Community Connector for Cancer came to an end in March. It was a pilot project mainly sponsored by Canadian Partnership Against Cancer (CPAC). CPAC sponsors programs all across Canada. To celebrate and share knowledge about all the different programs they invited us to Toronto to show case our project. We were happy to represent the RM of St. Laurent and some of the successes of this program." *Marlene Comb*



LES NOUVELLES DE VOTRE MUNICIPALITÉ

TOUJOURS PRUDENT

MAY 2023

PUBLICATION NO 101

RENSEIGNEMENTS COMMUNAUTAIRES

BUREAU DE LA MUNICIPALITÉ OUVERT !

Le port du masque est facultative. Les taxes peuvent être commodément payées en ligne dans la plupart des institutions financières ou vous pouvez venir payer par carte de débit, chèque ou espèces. Les paiements par carte de crédit ne peuvent être effectués qu'en ligne via plastiq.com. Prochaines réunions du conseil le 7 et 21 Juin 2023

Pour les événements et activités à venir veuillez contacter Directeur des loisirs de Saint Laurent Tammy Hiebert sld.recdirectir@mymts.net 2047393583 Veuillez consulter la page Facebook des commissions des loisirs de St Laurent ou le babillard des loisirs du centre d'accueil pour les mises à jour.

AVEZ-VOUS BESOIN D'UN MEILLEUR SERVICE INTERNET? SAVIEZ-VOUS QUE LE COÛT DE VOTRE ÉQUIPEMENT STARLINK PEUT ÊTRE RÉCUPÉRÉ?

Saviez-vous que le programme Starlink a été prolongé jusqu'en novembre 2023 ?

POUR PLUS DE DÉTAILS, VEUILLEZ CONTACTER BERNICE AU 204 383 0200 OU COURRIEL rmofstlaurent@gmail.com

OU RÉCUPÉRER UNE DEMANDE AU BUREAU DE LA M.R.

AGA de l'association Plage Sandpiper 3 juin, 10h00 Salle paroissiale

La municipalité rurale de Saint-Laurent

APPEL D'OFFRES

Emploi : Approvisionnement, transport et épandage - Gravel de circulation - diverses routes à travers la MR

La MR de Saint-Laurent lance un appel d'offres cacheté pour ce qui suit :

- fourniture, transport et épandage d'environ 10 000 verges cubes de gravier routier concassé sur les routes au besoin dans la MR de Saint-Laurent. S'il vous plaît, aucune application latérale de gravier sur les routes - décharge ventrale uniquement. La niveleuse de la MR nivellera après l'application au besoin.

- Le prix doit être basé sur la base de la verge cube. - Travaux à terminer d'ici la fin de la mi-juillet 2023 ou plus tôt.

De plus amples informations peuvent être obtenues auprès du président des travaux publics, Maurice Leclair au 431-343-0277, des travaux publics au 204-739-8163, ou de la Bureau du MR au 204-646-2259; ou par email à cao.rmstlaur@mymts.net

Veillez fournir vos devis d'ici le lundi 29 mai à 16 h 30. et marquez votre enveloppe "Offre - Fourniture/transport de gravier". L'offre sera attribuée lors de la réunion du conseil du 7 juin 2023 à 10h00. La plus basse ou toute offre ne sera pas nécessairement acceptée.

Courrier : MR de Saint-Laurent, CP 220, Saint-Laurent, MB R0C 2S0

Débarquement : 16 rue des anciens combattants (à l'intérieur du Centre récréatif) du lundi au vendredi, entre 8 h 30 et 16 h 30.

NOUVELLES DES RÈGLEMENTS VR

- Nouveau règlement sur les licences (licence annuelle jusqu'à un maximum de 5 licences (5 ans) et 1 prolongation supplémentaire)
- Les VR sur les terrains vacants (autres que la zone AG) nécessitent un permis d'utilisation conditionnelle.
- Permis d'utilisation conditionnelle unique 275,00 \$
- 400 \$/an pour les frais de licence

ZONAGE

- Ruchers - Contactez WIPD pour les détails de la zone
- Fermes d'agrément - lots de 2 à 4 acres = 1 unité animale et un permis d'utilisation conditionnel
- Les conteneurs de fret / d'expédition peuvent maintenant être peints, là où cela est autorisé

NOUVELLES DES RÈGLEMENTS

RAPPEL

Veillez être attentif au niveau de bruit émanant de votre propriété, en particulier tôt le matin, le soir et tard le soir. Les nuisances sonores sont interdites sur le territoire de la Municipalité rurale de Saint-Laurent.

Si vous ou quelqu'un que vous connaissez avez l'intention d'organiser un événement sur votre propriété, vous pouvez demander une exception à notre règlement sur le bruit inutile et nuisible. La demande doit inclure la date de l'événement, le calendrier prévu de l'événement et les types de bruits anticipés de l'événement. La demande sera présentée lors de la prochaine réunion prévue du Conseil au cours de laquelle le Conseil pourra approuver l'exception et définir les lignes directrices à suivre.

L'agent d'application des règlements assurera la surveillance de la Municipalité durant divers soirs et fins de semaine.

AVIS AU PUBLIC - Programme D'Equipe Verte

Le Centre recreatif cooperative de St. Laurent et la Commission des loisirs de St. Laurent et quartiers en partenariat avec la M.R. de Saint-Laurent sollicite des candidatures pour un certain nombre de postes d'emploi d'ete avec le programme Equipe verte.

CRITERES ELIGIBLES

Les employes admissibles doivent:

- Etre entre 15 et 29 ans (pour les jeunes de 15 ans, un permis de travail valide devra etre complete et approuvee avant l'embauche). Une verification du casier judiciaire sera egalement requise;
- Posseder de bonnes habilités interpersonnelles pour travailler avec le public
- Vivre au Manitoba
- Avoir le droit de travailler au Canada avec un numero d'assurance sociale valide

A noter: Les candidats ayant un permis de conduire valide et des candidats bilingues seront consideres comme un atout.

Resume de Attributions/Responsabilites:

- Effectuer des taches d'entretiens, y compris mais sans s'y limiter: couper les pelouses, faire du jardinage et nettoyage des debris.
- Participer a nettoyer les fosses, les routes et les zones publiques (y compris les parcs).
- Effectuer d'autres taches qui lui sont assignees.

Les postulants interesses peuvent soumettre leur curriculum vitae, une lettre d'accompagnement et trois references au bureau de la Municipalite en personne, par courrier, courriel ou telecopie. **Date limite de candidature est le 9 Juin, 2023 16h30.**

Municipalite rurale de Saint Laurent
Case postale 220, Saint Laurent, MB R0C 2S0
Tel: 204-646-2259
Telec: 204-646-2705
C: fin.rmstlaur@mymts.net

La MR de Saint-Laurent souhaite la bienvenue à Billie Jean Oliver en tant que directrice général. Billie Jean n'est pas étrangère à Saint-Laurent et a hâte de travailler dans la MR avec le nouveau conseil et le nouveau personnel.



Elizabeth Denny et Marlene Combet présentent le projet Connecteur communautaire à Saint-Laurent

« Le connecteur communautaire pour le cancer de la MR de Saint-Laurent a pris fin en mars. Il s'agissait d'un projet pilote principalement parrainé par le Partenariat canadien contre le cancer (PCCC). PCCC parraine des émissions partout au Canada. Pour célébrer et partager des connaissances sur tous les différents programmes, ils nous ont invités à Toronto pour présenter notre projet. Nous étions heureux de représenter la MR de Saint-Laurent et certains des succès de ce programme. » Marlene Combet

Employées de la M.R.

Billie Jean Oliver,

Agente administrative principale

Lorna Hildebrandt,

Adjointe à l'agente administrative principale

Paul Belair, Adjointe à

l'agente administrative principale

Guy Dumont, ADÉ

Pour nous joindre :

Téléphone: 204-646-2259

Télécopieur: 204-646-2705

Adresse courriel: rmstlaur@mymts.net

Site Web: www.rmstlaurent.com

16 Chemin Mémorial des anciens combattants de Saint Laurent
Case postale 220
Saint-Laurent, MB
R0C 2S0